
Oświadczenie złożone 

przez senatora Roberta Dowhana 

na 52. posiedzeniu Senatu 

w dniu 16 listopada 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do minister finansów Magdaleny Rzeczkowskiej 

Szanowna Pani Minister! 

Mechanizm podzielonej płatności przyniósł dużo pożytku szczególnie tym, którzy uczciwie płacili poda-

tek VAT, a ich kontrahenci już nie. Teraz powstaje problem, ponieważ pieniądz i jego pozyskanie jest bardzo 

drogie. Drogie są kredyty, a będą jeszcze droższe. Prowadzi to do sytuacji, kiedy bardzo dużo środków znaj-

duje się na koncie VAT, ale nie można tymi środkami obniżyć wartości kredytów (szczególnie obrotowych) 

czy zrobić krótkoterminowej lokaty. To są pieniądze, które powinny być w obrocie, a nie leżeć bezczynnie na 

oddzielnym koncie. Tak samo można wydzielić konto na podatek PIT czy CIT. 

Przedsiębiorcy podnoszą ten temat, ponieważ czasami pieniądze bezczynnie leżą na odrębnym koncie po-

nad miesiąc. Czy to jest uczciwe w dobie kryzysu, drogiego pieniądza i wysokich kredytów? Leżące bez 

oprocentowania pieniądze lub niespłacające kredytu podmiotu gospodarczego pracują tylko na korzyść ban-

ku, a powinny pracować dla kogoś zupełnie innego. 

Z poważaniem 

Robert Dowhan 
 


